
Que ens representi a  tots i totes. 
L’actual debat sobre l’escut de Capellades que a dut a terme el col·lectiu de l’Assemblea de Joves de 
Capellades ens porta de ple a un dels punts que configuraven el nostre programa, així doncs, estem 
d’acord que la transcendència d’aquest tema no és de gran rellevància en la nostra vida quotidiana i que 
a la vila hi ha temes ara per ara que ens afecten més, però no per això podem deixar de preocupar- 
nos per tot allò que ens representa. 
Seria posar-se una vena als ulls no reconèixer que a l’escut capelladí hi predomina una vessant religiosa 
molt important, donat que els primers indicis de l’escut el daten en una època força recent, S.XIX,  un 
període de forta pressió religiosa. Així, seria diferent parlar d’un escut originat al segle XII o per l’estil, 
com el de Barcelona, amb unes arrels històriques molt importants. 
Cal tenir en compte que del segle XIX fins ara la població ha patit diversos règims autoritaris i manca 
de cultura democràtica, i que durant els anys, la població ha aconseguit amb molts esforços parlar de 
certs temes amb llibertat i sentir-se lliure de creure o no creure amb el que vulgui. 
En l’actualitat bona part de la població no se sent representada pels símbols de cap religió, i tenint en 
compte això, no podem obviar que al nostre poble també es donen aquestes condicions, així, seria més 
lògic pensar en un escut amb una representativitat més global sense distincions ni religioses ni ètniques 
de cap tipus, ja que tenim elements profundament històrics que ens poden representar millor que no 
aquests. Elements que representarien a tothom sense distinció de creences. 
Evidentment caldria adaptar un procediment democràtic i participatiu per poder respondre a una 
demanada com aquesta, ja que si observem els canvis que aquest ha patit, ens adonarem que justament 
en aquest punt, els governants passats no han fet gaires esforços per fer participar als vilatans i vilatanes 
en cap procés de reelecció i menys fer entendre als veïns i veïnes la realitat de l‘escut de Capellades. 
L’any 1978 es va reafirmar l’escut (el que podem observar a les plaques dels carrers) en una època sense 
cap maduresa política ni democràtica, i com cal imaginar sense cap procés de participació ciutadana. Va 
ser durant l’octubre de l’any 1988 quan en un ple municipal i amb l’estudi heràldic fet per Armand de 
Fluvià, que es reprovà i modificà l’escut per adaptar-lo a les normes heràldiques, aprovat per unanimitat 
dels representants de l’equip de govern passà a  exposició pública durant un mes. Ressaltem així la manca 
d’esforç, interès o necessitat de no treballar en un procés més democràtic i participatiu per encarar 
aquest tema com seria degut. 
Cal recordar que l’escut del qual se’n parlava el 1978 i durant el ple municipal del 1988, venia instaurat 
per una dictadura que va “arrencar” per la força el que aleshores era l’escut de la institució (1936-1939), 
que no responia  a les normes correctes de l’heràldica d’un escut, però que si prescindia d’elements 
de creences personals, com els religiosos, per contra, si s’observava el barret del Capelló i el Moli de 
la Vila amb les quatre barres. 
D’altre banda i observant els anteriors escuts, ens tornem a trobar amb els símbols religiosos encapçalant 
l’escut. És important ressaltar les variants d’aquest escut i com aquest ha estat víctima des del seu 
naixement de la tendenciositat del moment. 
Ara, uns anys enllà, podem mirar objectivament la seva curta vida dins el seu camp, podem observar 
que l’influencia dels atributs religiosos provenen de la conjuntura del moment, i que en tot cas la legitimitat 
dels escuts venen donats per la pròpia població, i no per la imposició dels governants o cacics de torn. 
Davant de propostes ciutadanes com les del col·lectiu de l’Assemblea de Joves de Capellades no ens 
podem mostrar tant despectius. És a dir, i en primer lloc, hauria estat bé que en el ple municipal on es 
debatia la seva moció ells poguessin defensar la seva postura com seria normal, però resulta que en 
aquest ajuntament les entitats o ciutadans veuen com se’ls nega una defensa de les seves propostes al 
consistori, sent aquest l’espai on els veïns i veïnes poden incidir a l’ajuntament. Potser el nostre ajuntament 
haurà d’aprendre dels veïns, com Vilafranca del Penedès, ciutat de gran densitat, que no té cap problema 
per deixar defensar per part dels ciutadans, entitats, col·lectius, etc. les seves mocions, i un poble com 
el nostre passa a patir una postura la qual prohibeix la defensa de les mocions per part dels agents que 
les proposen. 
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P ER F I  S ’AVANÇA CAP  A  LA 
NOVA B IB L IOTECA. 

En el darrer Ple del 30 d’abril es va aprovar 
el “Conveni de resolució del contracte de la 
biblioteca” amb el qual es posa punt i final a 
les negociacions entre l’actual equip de govern 
i l’empresa executora de l’obra. Amb ell es 
dona per rescindit el contracte i comença ara 
un nou procés d’adjudicació de les obres per 
tirar endavant el projecte, tal i com va ser 
aprovat en anteriors plens i per últim cop en 
la present legislatura en el ple de 9 d’octubre 
de 2007, en aquest mateix Ple l’Equip de 
Govern (CiU) ja va intentar canviar la ubicació 
de la nova Biblioteca, però va perdre la votació 
i per tant va assumir el fet de tirar-la endavant. 
Ara sembla que per fi s’avança. 
El fet de rescindir el contracte ve donat per 
la manca de confiança que es tenia des de CiU 
envers l’empresa. Les negociacions han estat 
llargues però s’ha redactat un conveni on tant 
l’empresa com l’Ajuntament no hi surten 
perdent en excés. Aquest va ser aprovat amb 
el vots a favor de CiU, PSC i VdC-CUP. ERC 
va votar en contra al no estar d’acord amb 
com s’ha portat l’afer i en com s’han encaminat 
els  esforços realitzats. 
Des de VdC-CUP varem lligar el nostre vot 
favorable a que tant el concurs per l’obra, com 
la nova adjudicació i el inici de les obres sigui 
en el termini més curt possible. Se’ns va 
assegurar que així serà. Vetllarem per que així 
sigui dins el termini inicial de l’obra, previst 
per finals de 2009, ja que Capellades necessita 
d’una vegada per totes una infraestructura 
tant cabdal, com important per la cultura i 
l’educació de tots els vilatans i vilatanes. 

Alhora, quan l’equip de govern diu; "El Sr. Fluvià té més coneixements i criteri que l'AJC o qualsevol 
regidor", ens preguntem si ens estan comunicant aquest nou estil de menyspreu  cap a les persones 
presents, i si aquest serà el pal de paller d’ara en endavant, ja que tal com es defineix la paraula “criteri” 
al diccionari (norma per a jutjar una cosa) creiem que es excedir-se només donar aquest dret a la 
defensa de la pròpia postura. 
En segon lloc, i tornant al debat de fons, entenem que la proposta d’aquesta entitat no venia a instaurar- 
nos res, sinó a proposar-nos la realització d’una revisió de l’escut mitjançant un procés democràtic i 
de participació ciutadana que tingués en compte el sentiment de creença de la població i la història d’ 
instauració del present escut. 
Seria d’exemple per a tothom encarar la historia com es degut, obrir processos de participació, explicar 
i informar als veïns i veïnes com es degut, i sobretot confiar en el poble. 

Obres de m illora dels vestidors del 
P avelló Poliesportiu 

El passat 28 de setembre del 2007, Vila de 
Capellades- Cup, va entrar una moció al 
consistori demanant la remodelació dels 
vestidors del pavelló poliesportiu. Aquesta va 
ser la clau per iniciar un període de 
negociacions entre l’Equip de Govern (CiU) i 
Vila de Capellades – CUP, per tal d’acordar el 
projecte en sí, i els terminis necessaris per 
finalitzar les obres amb les menors 
conseqüències possibles. 
En les negociacions es va prendre els següents 
acords: 
- Realitzar les obres en dues fases. 
- La primera fase, ja iniciada, consta de 
la remodelació del vestidors ja existents, i la 
construcció de dos nous vestidors en l’espai 
dels antics serveis públics. 
- La segona fase, el inici de la qual està 
prevista per l’any 2011, constaria de la 
construcció dels serveis públics i del gimnàs 
a la zona on actualment hi trobem la terrassa. 
Ara mesos més tard, podem veure com les 
expectatives seguides des de VdC, estan donant 
els fruits esperats, veient com els capelladins/es 
ja poden gaudir dels nous vestidors. 
Això sí, caldrà seguir treballant per tal de que 
la segona fase prevista pel 2011, s’iniciï amb 
els terminis establerts, ja que tot hi introduir 
aquest projecte a les subvencions del PUOSC, 
aquest s’ha quedat al marge degut a la seva 
quarta posició. Així caldrà treballar de valent 
per que aquestes obres segueixin el curs 
establert i no és quedin a mitges.



La Font de la  Reina : i ara  què? 

Tal i com VdC-CUP ha manifestat en la seva 
pàgina web i en diversos mitjans locals i comarcals, 
des d’aquest punt d’informació propi volem reiterar 
la nostra posició de denuncia envers la intenció 
de l’Ajuntament de Capellades de permetre la 
urbanització del barri de La Font de la Reina. 

Com ja s’ha informat anteriorment, des de la 
Generalitat de Catalunya s’ha desestimat la petició 
feta per l’Ajuntament de Capellades de modificació 
del PGOU per incompliment de la normativa 
vigent. Aquesta resolució demostra que aquest 
projecte és totalment insostenible, i que la celeritat 
en el procés només respon al fet d’intentar la 
possible construcció d’un nombre superior 
d’habitatges al permès pel recent aprovat Pla 
Director de la Conca d’Òdena, que limita l’ús 
d’aquest sector. Des de VdC-CUP entenem aquesta 
suspensió com una petita victòria, ja que des de 
l'inici de la legislatura ens hem oposat fermament 
a aquest projecte i a qualsevol que es faci sense 
encabir-se en un model de creixement sostenible 
i que tingui cura del medi ambient. 

Tot i la satisfacció que ens suposa el rebuig 
d’aquest procés d’urbanització, ens preocupa la 
possibilitat de que es torni a tirar a endavant.  És 
per aquest motiu que volem fer una crida a la 
ciutadania a que manifesti la seva oposició a aquest 
projecte, tal i com ja han fet altres organitzacions 
locals com ADAPA,  AJC, Clau de Volta, Endavant 
o altres persones a títol individual, que juntament 
amb VdC-CUP, treballen en contra d’aquesta 
agressió al territori. 

No entenem com s’ha pogut tirar endavant 
aquest procés d’esquena al poble, sense que aquest 
n’estigui informat i sense que tingui res a dir del 
què pot arribar a significar una urbanització d'aquest 
tipus en l'encaix del futur Parc Prehistòric, ja que 
aquesta primera requalificació podria suposar l'inici 
per a què tota la resta de terrenys de la llera del 
riu siguin cultiu, no de l'agricultura capelladina, sinó 
de les promotores, constructores i immobiliàries 
que vegin en aquests terrenys una manera més de 
fer negoci. 

L'equip de Govern (CiU) i els partits de 
l'oposició que van votar a favor d'aquest projecte 
(PSC i ERC), a banda de demostrar que no tenen 
un projecte de poble en tant que es dediquen a 

fer modificacions parcials i/o puntuals del Pla 
General, volen vendre aquest projecte 
d’urbanització com una oportunitat per dignificar 
un espai abandonat i degradat, donant a entendre 
que qualsevol espai que actualment no estigui sota 
la lògica de la construcció i de la transformació 
urbanística a gran escala és un espai marginal, brut 
i que cal eliminar. 

I és que el què no podem entendre és que 
tenen de digne els totxos i el ciment.  Tampoc 
podem acceptar de cap manera que es justifiqui 
aquesta urbanització utilitzant l’argument de la 
creació de nous habitatges de protecció oficial, ja 
que entenem que si realment es vol apostar per 
la promoció d’aquest tipus d’habitatges, s’ha de 
començar amb un estudi dels edificis i terrenys 
que encara queden al poble i promocionar-ne l’ús 
en aquest sentit. 

Des de VdC-CUP apostem per preservar 
l'espai natural de la Font de la Reina, que juntament 
amb el futur Parc Prehistòric Capelladí i un projecte 
de  recuperació de la llera del riu, faci d'aquest 
espai un dels indrets dels que, juntament amb 
d'altres de la nostra vila, estiguem orgullosos 
d’ensenyar i visitar, donant exemple de vila 
ecològicament exemplar, respectuosa amb el medi 
i amb el creixement sostenible. 

És per això que és necessari posar en manifest 
que, per què la població pugui disposar a les seves 
mans informacions com aquesta, és necessària una 
aposta clara i decidida per un canvi democràtic 
que porti a la ciutadania a ser els veritables actors 
de les decisions municipals, en el marc d’una 
democràcia més participativa i una conseqüent 
societat més conscienciada i preocupada amb el 
seu futur i el de la seva vila. 

ATUREM LA URBANITZACIÓ 
DE  LA F ONT DE  LA RE INA! 
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E scola  Bressol 

Aviat farà dos mesos que Vila de Capellades – Candidatura 
d’Unitat Popular es va  posicionar  públicament envers el 
conflicte que s’havia creat entre les educadores i treballadores 
de la llar d’infants i  l’Ajuntament de la vila. 
En aquell comunicat us informàvem de com estaven les 
mobilitzacions i de quins passos estaven disposades a fer les 
educadores i treballadores del centre, a més de explicar 
clarament la nostra posició i el suport als treballadors/es de 
l’Escola Bressol Vailets. 
A dia d’avui les negociacions s’han tornat a reprendre després 
de que es produís un canvi d’interlocutora per part de 
l’Ajuntament. Ara és l’alcaldessa i no la regidora qui porta les 
negociacions, aquestes són pausades però semblen que van 
per bon camí. 
Des de l’Ajuntament s’ha explicat que s’està a l’espera del 
resultat de l’estudi/valoració dels sous que cobra el personal 
de l’Ajuntament per, amb aquest a la mà, negociar de nou i 
arribar a un acord. 
La valoració que s’ha de fer des de la Diputació ja ha arribat, 
pel que fa a les educadores els hi és favorable, ja que els 
resultats diuen que haurien de cobrar més. A part de l’augment 
salarial anual que marca el conveni de 2008, al qual estan 
subjectes tant elles com la resta de treballadors/es del centre. 
Ara doncs, resten a l’espera de que dirà l’Ajuntament i si 
accepten o no les seves reivindicacions, i en quins terminis 
s’executarà, si no hi hagués acord, des del centre no es descarta 
torna a engegar les mobilitzacions. 
Des de Vila de Capellades – CUP esperem que la negociació 
finalitzi amb un acord de llarga durada, on les treballadores 
i educadores puguin rebre un sou digne per la feina que fan. 
Alhora, això ajudarà a que l’Escola Bressol pugui desenvolupar 
la seva tasca en un ambient estable i tranquil, on el centre 
de les seves preocupacions sigui l’educació i l’atenció dels 
més menuts. 

Per tal de consultar el comunicat de suport als i les educadores i treballadores 
de l ’Escola  Bressol d’ ’ abr il  fet  per VdC-CUP aneu a la 
web:www.viladecapellades.cat i busqueu en noticies anteriors. 

La “Casa de la Vila” , un m itjà inform atiu? 

Observant l’últim butlletí “Casa de la Vila” editat 
per l’Ajuntament, sembla que visquem en un poble 
on tot funciona de meravella. Ens parla de la Festa 
Major d’hivern i del Mercat Figueter però, on són 
les explicacions del perquè ens hem quedat sense 
Festa del Bolet o per què no es farà la Festa de 
l’Esport? També hi surten les obres de la residència 
o del parc prehistòric, però tampoc trobem res de 
la biblioteca, de l’escorxador jove o del projecte 
especulatiu de la Font de la Reina. 

Tenim clar qui governa el nostre ajuntament, però 
una revista que paguem tots els ciutadans/es ens 
hauria d’informar de tot sense partidisme. Tots els 
partits tenen dret d’informar al poble des del seu 
punt de vista, nosaltres utilitzem aquest mitjà, “La 
Roda”, finançant-lo amb els nostres recursos, per 
aquest motiu demanem que tots els partits que 
vulguin ho facin així. 

La Casa de la Vila no ha de ser un fulletó de 
propaganda del govern de torn, sinó una eina 
d’informació per tothom. L’informatiu de l’Ajuntament 
hauria de mostrar totes les sensibilitats de 
l’Ajuntament i del poble; que no vol dir propaganda 
gratuïta per mantenir al poble content i no prou 
informat. 

Vila de Capellade-CUP demanem un gir cap a la 
pluralitat d’informació o l’extinció d’una propaganda 
que paguem tots. 

Í· ª±´ ½±´i´¿¾±®¿® »½±².³·½¿³»²¬ ¸± °±¬ º»® »² ¿¯«»¬ ½±³°¬» ½±®®»²¬å îðïí ðïéð êé ðîðïëéçîêè


